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درمکتب امام

برای نابودی اسرائیل به پا خیزیم
 ما از مردم بى پناه لبنان و فلسطين در مقابل اسرائيل دفاع مى كنيم. 
و اسرائيل این جرثومه فساد هميشه پایگاه آمریکا بوده است. من در طول 
نزدیك به بيست سال خطر اسرائيل را گوشزد نموده ام. باید همه بپا خيزیم 
و اسرائيل را نابود كنيم، و ملت قهرمان فلسطين را جایگزین آن گردانيم.
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پاسخ کوبنده به گزافه گویی نماینده نروژ
منوچهر متکی: نماینده مردم باشید، نه جنایتکاران کودک کش

 سیدمحمدحسین راجی
 در ادامه یادداشــت پيشين، مى خواهيم به پيامدهای آزادی زنان به سبك 

غربى با محوریت نگاه اهانت آميز به زن بپردازیم.
بزرگ تریــن صنعت تجاری غيرقانونى دنيا تجارت انســان اســت و زنان و 
حتى دختران بزرگ ترین قربانيان این تجارت حيوانى هســتند. فرهنگ غربى با 
آموزه های منحط خود وجود متعالى انسانى را در حد وجود حيوانى تقليل داده 
و بزرگ ترین ظلم ها را به انســان ها و مخصوصا زنان روا داشته است. گوشه ای از 

این نتایج این نوع نگاه اهانت آميز به زن را در موارد پيش رو بررسى مى كنيم.
زن به عنوان کالا )زن در رسانه ها و زن در تبلیغات(

سازمان جهانى یونيسف در گزارشى با عنوان »زنان كالا نيستند« به مسئله 
بهره برداری جنسيتى از زنان و دختران اشاره كرده است:

هر 10 دقيقه در جایى از دنيا، یك دختر نوجوان بر اثر خشــونت مى ميرد. 
تقریبــاً از هر پنج دختر یکى از آنها حداقل یك بــار در زندگى خود مورد آزار 
جنســى قرار گرفته است.... گزارشى از طرف انجمن روانشناسى آمریکا در مورد 
جنســى شــدن دختران در رسانه ها نشــان داد كه دختران بيشتر از پسران به 
شيوه جنسى - حالت های بدنى یا حالت های چهره كه حاكى از آمادگى جنسى 
است- به تصویر كشيده مى شوند. در مطالعه رسانه های مکتوب، محققان دانشگاه 
وسليان دریافتند كه هنگامى كه زنان در تبليغات مجلات مردانه ظاهر مى شدند، 

در 76 درصد مواقع بروز جنسيتى آنان مورد توجه قرار مى گرفت.... 
وبــگاه مطالعاتــى GRIN در خلاصــه ای از بخش های كتــاب »فرهنگ 
جنســيت زده در آمریکا« كه در ســال 2018 به چاپ رسيده است، نکات قابل 
ملاحظه ای درباره تاثير نگاه جنسيتى و كالامحور بر زندگى زنان آمریکایى بيان 

كرده است. در بخش هایى از این كتاب مى خوانيم:
»اگر موهای شما زیبا نيستند، بقيه موارد به سختى اهميت پيدا مى كنند.« 
در جامعه امروز ثابت شده اســت كه مردان از زنان امتياز بيشتری دارند. نقش 
جامعه در عينى سازی جنسى زنان، به ویژه در رسانه ها و تبليغات ، دائماً در حال 
افزایش است... ثابت شده است كه عينى سازی جنسى زنان تأثيرات بسيار منفى 
نه تنها در زنان بزرگســال بلکه در دختران جــوان نيز دارد. بزرگ ترین عامل در 

شىء گرایى جنسى زنان، تبليغات، رسانه ها و مردان هستند....
نویســنده مقاله در روزنامه گاردین كه در سال 2007 به چاپ رسيده، این 
نکته را تصریح كرده است كه هيچ گونه جای تعجب نيست اگر مردان به زنان به 
عنوان یك كالای جنســى مى نگرند؛ زیرا رسانه ها و حتى خود زنان به فراگيرتر 
شــدن این نگاه كمك كرده اند. برای مثال یکى از وبســایت های معروف، دارای 
صفحات ارزیابى اندام های زنان است این تصاویر توسط خود دختران و زنان و به 

صورت كاملا داوطلبانه به اشتراک گذاشته شده است.
بر اساس مطالعات جدید كه در كشورهایى مانند ایالات متحده آمریکا، هند 
و برخى دیگر از كشورها بر روی بهترین فيلم های اخير انجام گرفته است، زنان 
در نقش های اول بيشــتر به عنوان یك كالا نقش آفرینى كرده اند و كماكان یك 

ابزار جنسى هستند.
وبسایت تجاری weebly درباره انيميشن ها و كارتون های مرتبط با كودكان 

و نوجوانان مى نویسد:
در فيلم های دیزنى مضمون رایج این اســت كه درباره زنان بيش از عقلشان 
به ظاهرشــان بها داده مى شود. حتى بيشــتر، زنان باهوش اغلب مورد تمسخر 

قرار مى گيرند.
طبق تحليل های صورت گرفته بر اساس 500 فيلم برتر سينما، 30 درصد 
از زنان در هنگام بازی در فيلم ها، یك نمایش همراه با لباس های آشکار جنسى 
داشــته اند. حدود 26 درصد از زنان نيز به صورت نيمه برهنه در نقش های خود 

بازی كرده اند.
قاچاق زنان

انجمن روان شناسان آمریکا در گزارش خود در سال 2017 به مسئله قاچاق 
زنان در آمریکا پرداخته است و به این نکته اشاره كرده است كه اكثریت افرادی 
كه به دليل كار و تجارت جنســى قاچاق مى شوند زنان و دختران هستند. زنان 
و دختران قاچاق شــده با ميزان بالایى از خشــونت جسمى و جنسى، از جمله 
قتل و شکنجه، سوءاستفاده، شرایط وحشتناک كار و زندگى و محروميت شدید 
هنگام حمل ونقل مواجه هستند. مشکلات جدی روانى ناشى از قاچاق، از جمله 
اضطراب، افسردگى، رفتار خودزنى، عقاید خودكشى و خودكشى، اعتياد به مواد 

مخدر و الکل از جمله تبعات قاچاق زنان در غرب است.
طبق گزارش جدید دفتر مبارزه با مواد مخدر و جرایم ســازمان ملل متحد ، 
اكثریت قریب به اتفاق تمام قربانيان قاچاق انســان - حدود 71 درصد - زنان و 

دختران و یکسوم آنها كودكان هستند.
مركز حقوق توليد مثل جهانى در گزارشــى كه درباره موضوع قاچاق زنان 
منتشــر كرد، با اشاره به در دست نداشــتن آمار كافى در ارتباط با این جرم، به 

برخى از یافته های تحقيقاتى جدید اشاره كرد:
- ســالانه حدود 4 ميليون زن و دختر در سراســر جهان خریداری یا فروخته 

مى شود؛ یا به روسپيگری اجباری، بردگى و یا ازدواج اجباری وادار مى شوند.
- سالانه حدود 45 تا 50 هزار زن به ایالات متحده آمریکا قاچاق مى شوند.

- فقط در اروپای غربى، ســالانه حدود 500000 زن و دختر از كشــورهای در 
حال توسعه و كشورهای دارای اقتصاد داخلى به عنوان برده تجارت مى شوند.

- دختران 13 ســاله )عمدتاً از آسيا و اروپای شرقى( به عنوان »عروس سفارش 
پستى« قاچاق مى شوند. در بيشتر موارد، این دختران و زنان ناتوان، منزوی و در 

معرض خطر خشونت هستند.
خيریه جهانى كودكان در آمار شــوک آوری درباره قاچاق كودكان در سطح 
جهان به این نکته اشــاره كرده اســت كه 66 درصد از قربانيان قاچاق كودكان 
دختران هستند. همچنين 99 درصد قربانيان قاچاق شده برای سوء استفاده های 

جنسى زنان و دختران مى باشند.
 كمپين »دنيای بدون استثمار« یك مجموعه از سازمان ها و افراد است كه 
به دنبال پایان دادن به قاچاق انسان و بهره كشى جنسى هستند. این مجموعه در 
گزارش سال 2020 خود به گوشه ای از آمار عجيب بهره كشى و تجارت جنسى 

در ایالات متحده آمریکا پرداخته است. بخشى از این آمار بدین شرح است:
- 1220 مورد قاچاق انســان در سال 2015 به آژانس های اجرای قانون ایالت ها 
گزارش شــده است. از این موارد ، 81درصد مربوط به قاچاق جنسى و 19درصد 

مربوط به قاچاق نيروی كار بوده است.
- در سال 2014، حدود 570 كودک به جرم تن فروشى دستگير شدند كه 75 
نفر از آنها زیر 15 ســال بودند. ميانگين ســنّى ورود دختران در تجارت جنسى 
كه در یك مطالعه 2015 برآورد شده است، برابر با 14 سال است. برای بسياری 

از كودكان در مطالعات دیگر، سن اولين بهره كشى 11 سال یا كمتر از آن بود.
- 92 درصد از زنان قاچاق شده، مورد خشونت جسمى مانند تير خوردن، خفه 
شدن، سوزاندن، ضرب و شتم، چاقو خوردن و... قرار گرفته اند و 42درصد  از آنها 

حداقل یك بار اقدام به خودكشى كرده  اند.

نقشه استعمار برای زنان - بخش بیستم

نگاه اهانت آمیز غرب به زن

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با انتشار مطلبی در صفحه شخصی 
خود در فضای مجازی از فعال شدن سامانه شفافیت آرا در مجلس خبر 

داد.
ميثم ظهوریان، عضو كميسيون اقتصادی مجلس شورای اسلامى، با انتشار 
مطلبى در صفحه شخصى خود در فضای مجازی، از فعال شدن سامانه شفافيت 

آرا در مجلس خبر داد.
در مطلب ظهوریان آمده اســت: با همراهى هيئت رئيســه محترم مجلس، 
سامانه شفافيت آرا طبق ماده 3 قانون شفافيت آرای نمایندگان فعال شد و امکان 

مشاهده آرای نمایندگان در مورد طرح ها و لوایح مطرح شده فعال شده است.
به گزارش تسنيم، تحقق شفافيت آرا در مجلس شورای اسلامى، مسئله ای 
بود كه از ماه های پایانى مجلس دهم با ارائه طرحى از سوی تعدادی از نمایندگان 
مجلس به طور رسمى كليد خورده بود. البته در آن برهه با وجود تلاش های قابل 
توجه گروهى از نمایندگان، این مســئله به ســرانجام خاصى نرسيد تا اینکه در 
مجلس یازدهم شفافيت آرا به یکى از شعارهای اصلى قاطبه نمایندگان راه یافته 
به بهارســتان بدل شد. تا جایى كه یکى از اولين طرح های اعلام وصول شده در 

مجلس یازدهم »طرح شفافيت آرای نمایندگان« بود.
فرآیند قانونى این طرح برای در دســتور كار قرار گرفتن در جلسات صحن 
مجلس چند ماهى به طول انجاميد تا اینکه در نهایت در تاریخ 15 بهمن ســال 
99 طرح مذكور در جلســه صحن مورد بررسى قرار گرفت اما در عين ناباوری، 
طرح شــفافيت آرا كه به دليل تغيير در قانــون آیين نامه داخلى مجلس، برای 
تصویب نيازمند نظر موافق بيش از دو سوم نمایندگان بود، با تنها 3 رای كمتر،  

به تصویب نرسيد و از دستور كار مجلس خارج شد.
بــا این حال عده ای از نمایندگان مجلــس یازدهم چندی پس از ناكامى از 
تصویب طرح شفافيت آرا، طرحى دیگر را تحت عنوان شفافيت قوای سه گانه در 
دســتور كار خود قرار دادند. طرحى كه بر اساس آن باید نتایج رای گيری ها در 
جلسات تمامى دستگاه ها و نهادهای تصميم گير و تصميم ساز از جمله جلسات 
هيئت دولت، قوه قضائيه و مجلس شــورای اســلامى و سایر نهادهای عمومى 
غيردولتى به استثنای نتایج رای گيری درباره موضوعات امنيتى و محرمانه شفاف 
مى شد. این طرح پس از كش و قوس ها و اختلاف نظراتى كه بين مجلس، شورای 
نگهبان و هيئت عالى نظارت مجمع تشــخيص وجود داشــت، بالاخره در دهم 
خرداد سال جاری از سوی مجمع تشخيص مصلحت نظام مورد تایيد قرار گرفت 
و هم اكنون در مرحله نگارش آیين نامه اجرائى توســط دستگا ه های ذی ربط قرار 

دارد.
حجت الاســلام عليرضا ســليمى، سخنگوی هيئت رئيســه مجلس شورای 
اســلامى در روزهای گذشــته طى گفت وگویى كه با تسنيم داشت، اعلام كرده 
بود كه بر اساس قانون شفافيت قوای سه گانه، آرای نمایندگان در صحن نيز باید 

شفاف شود كه اجرای این قانون معطل به روزرسانى سامانه های مجلس است.
حالا و بر اســاس مطلبى كه عضو كميســيون اقتصادی مجلس در صفحه 
شــخصى خود منتشــر كرده، به نظر مى رســد كه مراحل به روزرسانى سامانه 
شــفافيت مجلس به اتمام رســيده و طبق آنچه پيش از این از سوی مسئولان 
مجلس شورای اسلامى اعلام شده بود، آرای نمایندگان از این پس در سامانه ای 

به نشانى »https://trvotes.parliran.ir« قابل مشاهده خواهد بود.

 تحقق وعده  ۵ساله مجلس
سامانه شفافیت آراء نمایندگان فعال  شد

فرمانده قرارگاه مرکزی راهیان نور ســپاه و بسیج گفت: جهت میزبانی 
هرچه بهتر و شایســته از زوار راهیان نور، 14۰ هــزار نفر به عنوان خادمان 

سرزمین های نور سازماندهی شدند.
سردار سيد قاسم قریشى روز چهارشنبه در نشست خبری گفت: پيروزی رزمندگان 
در دفاع مقدس در برابر دشــمنى كه از حمایت شرق و غرب برخوردار بود، با حضور و 
پشتيبانى ملت صورت گرفت و سبب شد تلاش دشمن برای تکه تکه كردن كشورمان 

با شکست مواجه شود.
به گــزارش ایرنا، وی افزود: نقشــى كه دفاع مقدس در تعالى كشــور و فرهنگ 
ایســتادگى در برابر دشمن ایفا كرده است، موجب شد تا امروز دشمنان به خود اجازه 

ندهند به صورت مستقيم عليه كشورمان حمله كنند.
ســردار قریشــى با بيان اینکه هرلحظه از دفاع مقدس درس های بســياری برای 
مدیریت و اداره كشــور دارد گفت: اعزام زوار به راهيان  نور را در تمام طول سال انجام 
داده ایم كه از ابتدای امســال تاكنون 770 هزار نفــر در مناطق عملياتى دفاع مقدس 
ميزبانى شــده اند. فرمانده قرارگاه مركزی راهيان نور ســپاه و بسيج اضافه كرد: جهت 
ميزبانــى هرچه بهتر و شایســته از زوار راهيان نور، 140 هزار نفــر به عنوان خادمان 
ســرزمين های نور سازماندهى شدند كه با توجه به استقبال اقشار مختلف جامعه همه 
توان خود را به كار خواهيم بســت تا ميزبان خوبى باشــيم. با این وجود بســيج های 
دانش آموزی، دانشجویى و طلاب باید تلاش خود را برای پذیرایى از زائران سرزمين های 

نور افزایش دهند چرا كه تعداد زوار این قشر بيشتر هستند.
وی افــزود: برای اســتمرار روحيه جوانمردی، مقاومــت و پهلوانى هر لحظه و هر 

صحنه از دفاع مقدس مان سرشــار از الگوهایى است كه سرشار از درس های برای ملت 
و به ویژه جوانان اســت كه اگر امروز در بخش های مختلف كشور در بخش پزشکى در 
بخش مهندســى در بخش صنعت و در بخش های نظامى و ساخت سيستم های دفاعى 

همه این ها الگو گرفته از دفاع مقدس و ریشه آن در دفاع مقدس قرار دارد.
سردار قریشــى با بيان این كه جوانان و نوجوانانى كه حضور در سرزمين های نور 
حضور پيدا مى كنند شاهد تحول در زندگى معنوی و شخصى  آنها هستيم گفت: هم در 
نقشــه هایى كه در اجتماع و جامعه برعهده مى گيرند شاهد تاثير معنوی عميق راهيان 

نور در این عزیزان هستيم. 
وی در ادامه گفت: با توجه به اســتقبال گسترده از راهيان نور، قرارگاه های راهيان 
نور ســپاه و بسيج در اســتان ها و همچنين در اقشار مختلف دانش آموزی، دانشجویى، 
پزشکى به ویژه در جنوب و جنوب غرب  با همکاری و حمایت مردم و مسئولين همانند 

دفاع مقدس ، اردوگاه ها، یادمان ها، مسيرها و محله ها را آماده حضور زائران كرده اند. 
سردار قریشى گفت: برای این كه بتوانيم عزیزان ما كه به عنوان زائرین سرزمين نور 
هستند بهتر خدمت رسانى كنيم بيش از 140 هزار از جوانان عزیز ما در اقشار مختلف 
در تحت عنوان خادمين شهدا سازماندهى شدند كه از بين این ها به تناسب نياز گاهى 
100 تا 1500 یا 2 هزار نفر برای پذیرایى، راهنمایى، امور خدماتى، انتظامى ، فرهنگى 

و امنيتى را انجام دهند. البته از بين داوطلبين مردمى و همچنين ســازماندهى توجيه 
و آموزش راویان روایت فتح و روایت صرف در نظر گرفته شــده كه  از داخل اتوبوس ها 
تا موقعى كه به مقصد مى رسند همچنين آماده سازی فضای فرهنگى و معنوی آنجا را 
انجام دهند.  وی افزود: با توجه به استقبال وسيع همه اقشار ما همه توان مان را به كار 
گرفتيم و به كار مى گيریم كه بتوانيم ميزبانى خوبى را برای همه اقشــار داشته باشيم 
البته بعضى از اقشــار ما مثل بسيج دانش آموزی، بسيج دانشجویى و بسيج طلاب باید 
بيشتر تلاش كنند برای اینکه استقبال دانش آموزان و دانشجویان و همچنين طلاب و 

فرهنگيان برای بازدید از سرزمين های نور بيشتر است. 
سردار قریشى با بيان اینکه اقشــار مختلف ما الزاماً این نيست كه بسيجى باشند 
گفت: هر یك از اقشــار كه مایل باشــند كه به ســرزمين نور اعزام شــوند در خدمت 
آنها هستيم اما برای قشرهای دانش آموزی، دانشجویى ، طلاب و فرهنگيان اردوگاه های 
اختصاصى در نظر گرفته شــده همچنين با توجه به اینکه طى دو ســه ســال گذشته 
شاهد اســتقبال اعزام خانوادگى بودیم و بسياری از زائرین با سواری های شخصى شان 
به صورت خانوادگى در اردوهای راهيان نور شــركت مى كنند و هر سال هم تعداد آنها 
بيشتر مى شود كه  تدبيری اندیشيده شده كه بتوانيم به صورت خانوادگى هم از عزیزان 
كه حضور پيدا مى كنند پذیرایى كنيم. وی یادآور شــد: البته كســانى كه امکان آن را 

دارند كه با ســواری های شخصى خود به صورت خانوادگى حضور پيدا كنند برای اعزام 
راحت تر هستند چرا كه از جهت كمبود وسيله نقليه عمومى ما دچار مشکل هستيم  لذا 

ما هم امکان پذیرایى خانوادگى را در آنجا فراهم كنيم.
ســردار قریشــى با بيان این كه اســتقبال بسيار وســيعى به ویژه دانش آموزان و 
دانشــجویان از رزمایش ها در منطقه داشــتند گفت:  بر اساس آماری كه ما گرفتيم و 
نظرســنجى هایى كه صورت دادیم در مناطق عملياتى در خرمشــهر، اهواز، آبادان در 
پادگان شــهيد حبيب اللهى در جنوب و در غرب هم در كردســتان، كرمانشاه و اروميه 
و شــهرهای مختلف رزمایش های رزمى و فرهنگى را پيش بينى كرده ایم كه امســال 

گسترده تر برگزار خواهيم كرد كه بتوانيم پاسخگوی درخواست عزیزان باشيم.
وی افزود:  یکى دیگر از اقدامات ارزشــمند برگزاری نمایشگاه های هوافضا، نيروی 
دریایى و نيرو زمينى اســت كه با توجه به استقبال عزیزان دستاوردهای نيرو هوائى در 
این مناطق به نمایش گذاشــته مى شود. با توجه به این كه در سال گذشته هم این كار 
را انجام داده ایم اردوهای تلفيقى بين اردوهای پيشــرفت و اردوهای راهيان نور را داشته 
باشــيم.  سردار قریشى ادامه داد: در سال گذشته ما بيش از دو ميليون و 927 هزار نفر 
اعزام به اردوهای مظاهر پيشرفت داشتيم كه با توجه به اینکه ما 474 از مظاهر پيشرفت 
در كشورمان رو شناسایى كرده ایم. در مناطقى كه ممکن باشد ما بحث تلفيق هم داریم 

كه همزمان بتوانيم بهتر از این اعزام ها بهره مند شــویم. وی گفت: با توجه به اینکه نياز 
به تعميق ارزش های راهيان نور بيشــتر حس مى شود و  همچنين درخواستى كه اقشار 
مختلف داشتند یکى از اتفاقاتى كه از سال گذشته آغاز كرده ایم و امسال گسترش داده ایم 
اعزام اردوهای رویداد محور اســت. مثلا برای دانشجویان روز شهادت شهيد علم الهدی 
رو پيش بينى كردیم. برای دانش آموزان روز شــهادت شــهيد محمد حسين فهميده  یا 
برای كارمندان شــهيد حسن موحدین و برای كارگران و به اصطلاح كارخانه های شهيد 
عبدالحسين برونسى یا اصناف و بازاریان شهيد سيد مجتبى هاشمى در نظر گرفته شده 
است. البته بعضى از رویدادها ملى هستند مثلًا برای آذربایجان شرقى و غربى و اردبيل 
روز شهادت شهيد مهدی باكری فرمانده لشکر 31 عاشورا برای اصفهان سالروز شهادت 

شهيد حسين خرازی یا برای قم شهيد زین الدین است. 
ســردار قریشى گفت: از جهت سن زائرین ســال گذشته بالای 75 نزدیك به 80 
درصد از زائرین ما در همه اقشار داشتيم اما امسال بيش از 70 تا 80 درصد جوان بودند 
بر همين اساس پيش بينى مى كنيم كه با وجود كه  سن در ایران بالا رفته ولى زائرین 
ما جوانان باشند. وی درباره بحث ایمنى زائران گفت: سال گذشته با وجود كه ما اعزام 
چند ميليونى به سرزمين نور داشتيم یك مورد تصادف هم نداشتيم این به جهت رعایت 
مســائل ایمنى كه از ابتدای سال تا به حال در اعزام راهيان نور وجود داشت البته خود 

رانندگان هم رعایت كردند.
سردار قریشى با بيان این كه رهبر معظم انقلاب راهيان نور را به عنوان یك فناوری 
فرمودند و  فرمودند یك معدن و ثروت طلا و یك معدن طلا برای ملت ما است گفت: 

وظيفه داریم كه این زمينه بهره مندی را فراهم كنيم كه در خدمت مردم باشيم.

رئیس شــورای اجرائــی بین المجالس پارلمان 
 ایران در پاســخ به گزافه گویی های نماینده نروژ در 
یکصد و چهــل و نهمین نشســت مجمع عمومی 
اتحادیه بین المجالس جهانی گفت: شما نماینده مردم 
نروژ هستید که این روزها در خیابان های اسلو علیه 
جنایات رژیم اسرائیل و حمایت از آزادی فلسطین 
تظاهرات برگزار می کنند. لطفاً نماینده مردم باشید 

و نه جنایتکاران کودک کش.
منوچهر متکى، رئيس شــورای اجرائى بين المجالس 
پارلمان ایران در یکصد و چهل و نهمين نشســت مجمع 
عمومى اتحادیه بين المجالس جهانى كه روز گذشــته در 
ژنو برگزار شد، در پاسخ به گزافه گویى های نماینده نروژ در 
این اجلاس، گفت: در سخن های نماینده نروژ، دروغ هایى 
عليه كشور بنده گفته شد كه باید پاسخى به آنها داده شود.

وی خطــاب به نماینده نروژ بيان كرد: شــما عمليات 
قهرمانانه هفتم اكتبر را تروریستى ناميدید در حالى كه این 
كمترین و مشروع ترین پاسخ از سوی مظلومان حماس به 

جنایات 75 ساله اسرائيل بود.
متکى با بيان اینکه توجه شــما را بــه قطعنامه های 
ســال 1982 و 1990 مجمع عمومى ســازمان ملل جلب 
مى نمایــم، ادامه داد: نروژی ها بهتر از دیگران مى دانند كه 
اگر جنایات اســرائيل با دیپلماسى و مذاكره قابل حل بود، 

توافق 30 سال قبل اسلو نتيجه مى داد.
وی بــا بيان اینکه اســرائيل بى اعتنــا از كنار تمامى 
این توافقات حداقلى گذشــت، گفت: شما در اروپا آغازگر 
اسلام هراســى بودید و اگر امروز مخالفت با صهيونيست ها 
را در اروپا مشــاهده مى كنيد، چرا باید هزینه آن را مردم 

فلسطين در قاره آسيا بپردازند.
متکى با ذكر این نکته كه هزینه جنایات هيتلر در اروپا 
را باید كشورش بپردازد و نه قاره دیگر، در بيان نکته سوم 
در این موضوع، ادامه داد: از نماینده جوان نروژ مى پرســم 
آیا بنای یادبودی برای 10 هزار كودک شهيد فلسطينى و 
حدود 50 هزار زن و مرد و انسان بى گناهى كه در فلسطين 
و لبنان در بمباران خلبانان اســرائيلى جانشان را از دست 
دادنــد، برپا كرده اید؟ وی خطاب بــه نماینده نروژ در این 
اجلاس ادامه داد: آقای بورتن موئه 48 ساله! شما نماینده 

مردم نروژ هســتيد كــه این روزها در خيابان های اســلو 
عليه جنایات رژیم اســرائيل و حمایت از آزادی فلسطين 
تظاهرات برگزار مى كنند. لطفاً نماینده مردم باشــيد و نه 

جنایتکاران كودک كش.
متکى در بيــان نکته چهارم در این بخش اظهار كرد: 
از نماینده نروژ مى پرســم آیا جنایت رژیم صهيونيستى در 
ترور رهبر فلســطينيان، اسماعيل هنيه در تهران، بمباران 
ساختمان كنسولى ایران در دمشق و كشتار هزاران نفر در 
انفجار پيجرها در لبنان و ترور رهبر حزب الله، سيد حسن 
نصرالله را محکوم كرده اید؟ كه از پاسخ تلافى جویانه ایران 

ابراز ناراحتى مى كنيد.
وی در پایــان بيــان كرد: به نــروژ و نماینده جوانش 
توصيه مى كنم در ســخن گفتن بــا ملت متمدن و بزرگ 

ایران مودب باشيد و در سمت درست تاریخ بایستيد.
 حجت الاسلام نبویان: تسلیحات هسته ای رژیم صهیونیستی 

خطر جدی برای امنیت منطقه است
خبر دیگر اینکه، حجت الاســلام سيد محمود نبویان، 
نماینده پارلمان ایران در اتحادیه بين المجالس جهانى نيز 
در حاشــيه این اجلاس در ژنو، گفت: تسليحات هسته ای 
رژیم تروریستى اسرائيل خطر جدی برای امنيت در منطقه 
 NPT است اما به راستى چه كشورهایى برخلاف معاهده
به این رژیم غاصب ســلاح هســته ای دادند؟ ادامه حضور 
سلاح های هسته ای و تأسيســات و فعاليت های هسته ای 
غيرپادمانى رژیم غاصب صهيونيســتى، بمب ساعتى برای 
امنيت كشــورهای عضو معاهده در منطقــه بوده و اتخاذ 
تدابيــری فوری برای مقابله با ایــن تهدید جدی ضروری 
اســت، این در حالى است كه آمریکا و برخى از كشورهای 
غربى با اعمال اســتانداردهای دوگانه در اجرای مفاد منع 
اشــاعه در دستيابى به سلاح هسته ای به این رژیم غاصب، 

كمك كرده اند.
وی افــزود: حملات و تجاوزات غيرقانونى رژیم غاصب 
اسرائيل عليه همسایگان خود، كشتار غيرنظاميان ازجمله 
زنان و كودكان در فلســطين و نيز بى اعتنایى نســبت به 
درخواســت های جامعه جهانى برای توقف خونریزی مردم 
بى گناه، گواه روشــنى بر تهدیدات ناشــى از چنين رژیم 
متجاوزی عليه صلح و امنيت منطقه ای و بين المللى است. 

نماینده پارلمان ایران در اتحادیه بين المجالس جهانى 
خاطرنشان كرد: در اختيار داشتن سلاح های كشتار جمعى 
ازجمله ســلاح های هســته ای توســط این رژیم همراه با 
حمایت برخى از كشورهای عضو ازجمله آمریکا، این رژیم 
را برای ایجاد تهدیدات هســته ای عليه كشورهای منطقه 

جسور كرده است. 
حجت الاســلام نبویان متذكر شــد: اخيــراً مقامات 
عالى رتبه رژیم، ایران و منطقه غزه را به حملات هسته ای 
تهدید كرده اند. این به وضوح تهدید جدی ناشى از چنين 
رژیمــى و اهميت مهار چنيــن تهدیدی را به شــيوه ای 
بسيار سریع نشــان مى دهد. ایجاد منطقه عاری از سلاح 
هســته ای در غرب آســيا نه تنها یك هدف مهم بلکه یك 
ضرورت راهبردی اســت. تا زمانى كه سلاح های هسته ای 
رژیم غاصب اســرائيل مورد توجه قرار نگيرد، خطر اشاعه 
بيشتر سلاح های هسته ای در غرب آسيا و فراتر از آن ادامه 

خواهد داشت. 
وی همچنين افزود: از سوی دیگر، جمهوری اسلامى 
ایران قویاً به استفاده صلح آميز از انرژی و فناوری هسته ای، 
همان طور - كه در ماده NPT 4 اشــاره شده است - باور 
دارد، همچنين جمهوری اســلامى ایران معتقد است كه 
پارلمان ها مى توانند نقش بسزایى در خلع سلاح هسته ای 
و دیگر انواع ســلاح های كشــتار جمعى ایفا كنند. از نظر 
ایران، این نقش مى تواند شــامل مواردی از قبيل تصویب 
قوانين، نظارت بر سياســت ها، تقویت دیپلماسى و آگاهى 

بخشى باشد. 
  ثابتی: منابع سازمان ملل

 برای پایان دادن به خشونت  اسرائیل اختصاص یابد
علاوه بــر اخبار بــالا، امير حســين ثابتــى، نماینده 
پارلمان ایران در نشســت كميته دائمى امور سازمان ملل 
با موضوع سيســتم تأمين مالى سازمان ملل كه در محل 
برگزاری یکصد و چهل و نهمين مجمع بين المللى اتحادیه 
بين المجالس جهانــى)IPU( در ژنو برگزار شــد، گفت: 
 تأمين مالى سيستم سازمان ملل متحد، چالشى پيچيده و 
چند وجهى اســت كه برای پرداختن بــه آن یك دیدگاه 
انتقادی لازم اســت. كمك های كشورهای عضو بر اساس 
فرمولى اســت كه با وضعيت اقتصادی آنها مرتبط بوده كه 

منجر به پرســش های مربوط به انصاف و برابری مى شود. 
مکانيزم های فعلى بار نامتناسبى را بر دوش كشورهای در 
حال پيشرفت مى گذارد، لذا بر نياز به ارزیابى مجدد ساختار 

تأمين مالى موجود تاكيد مى كند.
نماینــده مردم تهران در مجلــس ادامه داد: همکاران 
گرامى! با مشــاركت فعال در فرآینــد بودجه و نظارت بر 
تخصيص منابع به تعهدات بين المللى، پارلمان ها مى توانند 
نقش مهمى در حمایت از اولویت بندی برنامه های پيشرفت 

ملى كشورهایشان ایفا كنند.
وی افــزود: آقای رئيس؛ اجــازه دهيد موضوع مهمى 
را كه كشــور من و بســياری دیگر با آن مواجه اســت به 
اطلاع شــركت كنندگان برســانم؛ UCM  ها از دو جهت 
برای كشــورهای تحت تحریم مضر هســتند؛ اول اینکه 
قدرت اقتصادی كشــورهای هــدف را تضعيف مى كنند و 
چالش هایــى را در تأمين بودجه لازم ایجاد مى كنند، ثانياً 
مانع استفاده سيستم بانکى برای پرداخت بدهى های خود 
مى شوند كه در صورت عدم پرداخت بموقع یا تجاوز از حد 
مجاز، منجر به ســلب حق رأی برای آن كشورها مى شود، 

وضعيتى كه گاهى شاهد آن هستيم.
ثابتى اضافه كرد: این اقدامات قهری یکجانبه بر اساس 
قوانيــن بين المللى غيرقانونى بوده و باید توســط جامعه 
بين المللى محکوم و متوقف شــود و ســازمان ملل متحد 
نقشــى پيش رو در تضمين حفاظت از حاكميت و حقوق 

همه ملت ها بر عهده بگيرد.
به گــزارش مهر، نماینده مجلس شــورای اســلامى 
خاطرنشان كرد: خانم ها و آقایان؛ همان طور كه ما در مورد 
فوریت اولویت دادن به تأمين مالى برای سيســتم سازمان 
ملل فکر مى كنيم، باید با جنایــات و درگيری های جاری 
در مناطقى مانند غرب آســيا به ویژه اقدامات وحشــيانه 
رژیم اســرائيل عليه مردم بى گناه غــزه و لبنان نيز مقابله 
كنيم. اقدامات تروریستى اخير انجام شده توسط این رژیم 
آپارتایدی و فاشيســتى منجر بــه تلفات جانى و رنج قابل 
توجهى در ميان مردم غيرنظامى، نقض قوانين بين المللى و 
اصول حقوق بشر شده است. ضروری است بودجه و منابع 
سازمان ملل برای پایان دادن به این اعمال خشونت آميز و 

پاسخگویى مسئولان چنين جنایاتى اختصاص داده شود.

سخنگوی دولت در حاشیه جلسه هیئت دولت 
اعلام کرد: در لایحه بودجه سال آینده سقف معافیت 

مالیاتی از 12 به 24 میلیون افزایش یافته است.
اعضای كابينه چهاردهم پس از جلسه هيئت دولت در 
جمع خبرنگاران حاضر شــدند و به پرسش های آنها پاسخ 

دادند.
در این گزارش، مشــروح گفت وگوهای ســيد كامل 
تقوی نژاد دبير هيئت دولت، امير ســرتيپ نصيرزاده، وزیر 
دفاع و پشــتيبانى نيروهای مســلح، احمد دنيامالى وزیر 
نفت، شــينا  پاک نژاد وزیــر  جوانان، محســن  و  ورزش 
انصاری رئيس سازمان حفاظت محيط زیست، محمدرضا 
ظفرقندی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکى، سيد 
عبــاس صالحى وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامى،  عليرضا 
مهاجرانى ســخنگوی  تهران، فاطمــه  زاكانى شــهردار 
دولت، عليرضــا كاظمى وزیــر آموزش و پرورش، ســتار  
هاشــمى وزیر ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات،  حســين 
سيمایى صراف وزیر علوم و شهرام دبيری معاون پارلمانى 

رئيس جمهور آمده است.
فاطمه مهاجرانى، ســخنگوی دولت نيز در حاشــيه 
جلســه هيئت دولت بيان كرد: دولت در جلسه چهارشنبه 
بودجه را به صورت كامل خواهد بســت و آماده تحویل به 
مجلس مى شود. در بودجه بر عدالت محوری تاكيد مى شود 
كه در بهداشــت، درمان و آموزش عدالت مدنظر باشــد تا 

اقشار دهك های پایين، آسيبى نبينند.
وی اعــلام كرد در لایحه بودجه ســال آینده ســقف 

معافيت مالياتى از 12 به 24 ميليون افزایش یافته است.
ســخنگوی دولت درباره اعتراض بازنشســتگان برای 
پرداخت نشــدن معوقات آنها، گفت: یك راه این است كه 
بگویيم كه همين الان حق بازنشســتگان را مى دهيم. یك 
وقت مى گویيم ظرف بودجه محدود اســت. باید واقعيات 
را به جامعــه گفت و اولویت بندی انجام دهيم. در برنامه و 
بودجه همين اولویت بندی در حال انجام اســت، ولى نباید 
بار اضافه برای دولت ایجاد شود. هيچ نقص و خللى متوجه 
مردم نيست و دستبوس  پرســتاران، گندمکاران، معلمان 
و بازنشســتگان هســتيم، ولى ظرف بودجه دولت محدود 
اســت. ما اعتراض مردم را مى بينيم ، اما باید در پرداخت ها 

اولویت بندی كنيم.
وی در پاســخ به پرسشــى درباره گران شدن نان در 
برخى نانوایى ها، خاطرنشان كرد: هيچ گونه افزایشى در نرخ 
آرد و گندم وجود نداشته و فقط افزایش نرخ دستمزد انجام 
شده اســت. تعزیرات برای مدیریت بازار وارد عمل خواهد 
شــد و اگر نياز باشــد توان اســتفاده از قوه قهریه خود را 
دارد. تاكيد مى كنم كه آنچه موجب افزایش قيمت نان شد، 
افزایش دستمزد بود، نه افزایش قيمت گندم و آرد. بر سر 

معيشت مردم با كسى شوخى نخواهم داشت.
مهاجرانى درباره تحریم ایرلاین های ایرانى، اظهار كرد: 
ایران یکى از طولانى ترین جنگ های قرن را شــاهد بوده 
و ما 8 ســال برای دفاع از خــاک خود جنگيدیم و قربانى 
سلاح شيميایى هستيم و سردشت مورد بمباران سلاح های 
شيميایى قرار گرفت ولى با این شرایط همچنان مى گویيم 

ما داعيه دار صلح و پيشگام صلح هستيم.
وی ادامــه داد: اما آنها باید در برخى موارد پيشــقدم 
شوند. وقتى هواپيمایى تحریم مى شود، چه مى توان كرد؟ 
همه تلاش دولــت و حاكميت برای ایجاد صلح در منطقه 
است. سفرهای اخير عراقچى نشان مى دهد تلاش وی برای 
ایجاد صلح است. اميدوارم آنها كاری نکنند كه توان نظامى 

ایران را ببينند.

ســخنگوی دولت تاكيد كرد: دنيا بداند این دم شــير 
اســت، آن را به بازی مگير. ایران را در مظان امتحان قرار 
ندهند، چون نتيجه بدی خواهند گرفت. ایران برای دفاع از 

خود با هيچ كسى شوخى ندارد.
وی افزود: وقتى هواپيمایى تحریم مى شــود، اگر پرواز 
انجام شود اجازه فرود نمى دهند یا اگر فرود بياید، هواپيما 
توقيف خواهد شــد. مردم در جریان باشند توقف پروازها 
به خاطر تحریم های طرف مقابل است. درست ترین تصميم 

دولت این بود كه پروازها را كنسل كند.
  وزیر نفت: حادثه پالایشگاه شوشتر

 احتمالا ناشی از قصور عامل انسانی است
محســن پاک نژاد، وزیر نفت در حاشيه جلسه هيئت 
دولت هــم در جمع خبرنگاران، گفت: در جلســه هيئت 
وزیران مباحــث عمومى مربوط به بودجــه و روابط مالى 
شــركت ملى نفت با دولت مطرح شــد. نقــش حمایتى 
رئيس جمهور و ســایر اعضــا در ارتباط بــا موضوع نفت 
همچنان باقى ماند. وی با اشــاره به حادثه شوشتر، اظهار 
داشت: پالایشگاهى غيردولتى در شهرک صنعتى شوشتر با 
مجوز بهره برداری از وزارت صمت، دچار حادثه شد. اتفاق 
افتاده در این پالایشگاه شــاید ناشى از قصور راننده  تانکر 
بود. راننده هنگام بارگيری باید اصولى را رعایت مى كرد كه 
نکرد، البته حادثه به ســرعت مهار شد. آخرین آمار تعداد 

تلفات و خسارت را ندارم.
وزیر نفت گفت: متاسفانه در حوادث این چنينى معمولا 

نيروی انسانى نقش دارد.
پاک نــژاد با اشــاره بــه تمهيــدات وزارت نفت برای 
گازرســانى به مناطق شمال شرق كشور، خاطرنشان كرد: 
با راهکارهایى شــامل افزایش توليد در مناطق مســتعد و 
تسهيل فرآیند انتقال گاز از مناطق توليد كننده به مناطقى 
مثل شمال شرق كشور تلاش داریم زمستان را با كمترین 

چالش پشت سر بگذاریم.
 واکنش وزیر دفاع به تحویل سامانه تاد به اسرائیل

امير سرتيپ نصيرزاده، وزیر دفاع و پشتيبانى نيروهای 
مسلح نيز در حاشيه جلسه هيئت دولت گفت: سامانه تاد، 
یك سامانه ضدبالســتيك است و جدید هم نيست و قبلًا 

نيز بوده است.
وی افزود: ما این قبيل اقدامات دشــمن را در راستای 
جنگ روانى ارزیابى مى كنيم و مشکل خاصى وجود ندارد.

وزیــر دفاع تصریح كرد: هيچ كــدام از تهدیدات رژیم 
صهيونيستى جدید نيست.

 وزیر آموزش و پرورش:
 ارز مورد نیاز کاغذهای وارداتی تامین می شود

همچنيــن، عليرضا كاظمى، وزیر آمــوزش و پرورش 
اظهار كرد: آقای عارف معاون اول رئيس جمهوری جلســه 
ویژه ای برای تامين ارز مورد نياز كاغذهای وارداتى برگزار 
كردند، دســتورات لازم را دادنــد و الان در حال پيگيری 

هستيم.
وی یادآور شــد: چاپ كتاب های درسى سال آینده را 

هم از 15 شهریور آغاز كردیم و بخشى هم چاپ شده اند.
علت آتش سوزی بازار آهن شادآباد 

از نظر شهردار تهران
خبر دیگر اینکه، عليرضا زاكانى در حاشــيه جلســه 
هيئت دولت در جمع خبرنگاران درباره علت آتش ســوزی 
در بازار آهن شــادآباد، گفت: شــخصى به صورت ناایمن 
جوشــکاری مى كرده كه جوشکاری به انبار چسب سرایت 
كرده و آتش ســوزی رخ داده است. آتش سوزی فوق العاده 
شــدید بود. ما عمده ایســتگاه های آتش نشــانى را بسيج 

كردیم. جانفشانى آتش نشانان و لطف خدا موجب شد كه 
آتش ســرایت نکند. 200 مغازه سوخت و سه نفر كه فوت 
شدند، خودشان خود را محبوس كردند. 7 نفر هم مجروح 
شــدند. وی خاطرنشــان كرد: آنجا نياز به بازبينى اساسى 
دارد تا ســاماندهى پيدا كند. شهرداری در بسياری موارد 
تنهاســت. در گذشــته ما به آنجا برای ساماندهى مراجعه 
كرده بودیم ولى نياز است همه دستگاه ها قبول مسئوليت 

كرده تا ساماندهى شود.
شهردار تهران افزود: 16 هزار ساختمان بالای 6 طبقه 
در تهــران داریم كه طبق هدف گذاری كه كردیم، در حال 
بررســى همه این ساختمان ها برای اولين بار هستيم. قبلا 
فقط آتش نشانى بررســى مى كرد، اما الان هشت دستگاه 
در حال بررسى هستند كه ســه دستگاه داخل شهرداری 
است. بيش از 5 هزار واحد بررسى شده اند و مشخص شده 
كدام واحدها پرخطر هستند و كدام واحدها نياز به بازسازی 

دارند.
زاكانى ادامه داد: پاساژ علاالدین هم مورد بررسى قرار 
گرفته و نتيجه این شده كه نياز به استحکام و نوسازی دارد. 
شادآباد هم اخطار گرفته بود. در حال بررسى بيمارستان ها 

هم هستيم.
 وزیر فرهنگ: در خصوص هنرمندان ممنوع الکار 

تجدیدنظر کلی خواهد شد
ســيد عباس صالحى، وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامى 
هــم در جمع خبرنگاران بيان كرد: بخشــى كه به عنوان 
هنرمندان ممنوع الکار تلقى مى شوند، موارد مختلفى دارد. 
تمام این موارد در این دوره جدید مورد بررسى  قرار خواهد 

گرفت و یك تجدید نظر كلى صورت خواهد گرفت.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامى در ادامه در پاسخ به این 
پرسش كه آیا وزارت ارشاد برنامه ای برای قانونمند كردن 
سبك موســيقى رپ دارد، بيان كرد: در این حوزه ها باید 
اجازه داد تا معاونت هنری مســتقر شوند. مجموعه جدید 
كه اســتقرار پيدا خواهد كرد موضوعاتى كه مقداری مورد 
تفاوت نظر هســتند، تعيين تکليف خواهد شــد. انتصاب 
معاونت ها در حال طى كردن مســير خود اســت. تا آخر 
مهر ماه تعيين تکليف خواهد شد. مسير انتصابات در وهله 
اول به استعلام ها باز مى گردد كه در این دوره سه گانه شده 
و مقداری طول كشيده اســت. از سوی دیگر خود كميته 

انتصابات نيز فعال است.
 دبیر هیئت دولت: لایحه بودجه ۱۴۰۴ نهائی شد

همچنين، سيد كامل تقوی نژاد، دبير هيئت دولت در 
حاشيه جلسه هيئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار كرد: 
بررســى بودجه سال 1404 از صبح روز یکشنبه آغاز شده 
و هر روز بيش از 7 ساعت بررسى آن در دستور كار دولت 

است.
وی تاكيــد كــرد: لایحــه بودجه 1404 در جلســه 
چهارشــنبه دولت نهائى شــد و در وقت مقــرر قانونى به 

مجلس ارائه مى شود.
 وزیر ارتباطات: کیفیت فعلی سرعت اینترنت

 به وضعیت منطقه بازمی گردد
ستار  هاشــمى، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نيز 
اظهار كرد: هفته آینده جلسه ای با حضور خبرنگاران برگزار 
و دربــاره تمامى موضوعات مرتبط بــا وزارت ارتباطات از 
خدمات پست تا شــبکه  اینترنت با آنان گفت وگو خواهيم 

كرد.
وی درباره وضعيت ســرعت اینترنت كشور، گفت: این 
وضعيت مقداری به شــرایط منطقه و وضعيت ســایبری 
بازمى گــردد و طبيعتاً گزارش دقيق و كارشناســى آن را 

هفته آینده با آمار و ارقام به خبرنگاران اعلام مى كنيم.
وی درباره وضعيت بررسى لایحه حفظ حریم خصوصى 
كاربران در مجلــس، اظهار كرد: ایــن لایحه از صحن به 
كميسيون  بازگشته و در كميسيون در حال بررسى و نهائى 

شدن است. اميدوارم در آینده نزدیك جمع بندی شود.
 توضیح وزیر بهداشت درباره تقاضای مردم

 برای واکسن آنفلوآنزا
محمدرضا ظفرقندی، وزیر بهداشــت نيز در حاشــيه 
جلســه هيئت دولت در جمع خبرنگاران، گفت: واكســن 
هســت، اما اینکه ميزان تقاضای مردم چقدر باشد، تعيين 

مى كند كه زیاد شود یا كم.
وی با اشــاره به وضعيت انســولين در داروخانه های 
كشور، اظهار داشت: انسولين چند مدل دارد. یك مدل كه 
یك كشور خاص توليد و صادر مى كند در همه جای دنيا از 

جمله ایران، كم است، اما بقيه انسولين ها هست.
ظفرقندی در پاسخ به پرســش دیگری درباره قانون 
جمعيــت و جوانى و تســهيلات پيش بينى شــده در این 
قانون هم گفت: بودجه آنها باید تصویب شود كه در جلسه 
بودجه درباره انواع و اقسام مدل ها مثل خوابگاه متاهلان و 
اقداماتى كه برای جلوگيری از سقط جنين باید انجام شود 

و موارد دیگر، صحبت شد و باید كارهایش انجام شود.
وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکى با اشاره به 
كمك های وزارت بهداشت ایران به مردم لبنان، بيان كرد: 

در حوزه درمان هر آنچه بتوانيم كمك مى كنيم.
 وزیر ورزش و جوانان: تلاش می کنیم صد درصد

 ساخت ورزشگاه جدید توسط پیمانکاران ایرانی باشد
همچنين، احمد دنيامالى، وزیــر ورزش و جوانان در 
جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشى درباره آخرین وضعيت 
ساخت ورزشگاه فوتبال در تهران، بيان كرد: اكنون در مورد 
ساخت ورزشگاه جدید 190 هکتار زمين تحویل گرفته ایم. 
منتهى باتوجه به اینکه پروژه بزرگى اســت و تامين منابع 
آن مقررات قانونى خود را دارد، بخشى از آن انجام شده و 
بخشى دیگر در حال انجام است. در مورد این گونه پروژه ها 
گزارش توجيه فنى و اقتصادی و پيوست فرهنگى آن حتما 

باید تهيه و كليه این گزارش ها باید در دولت مطرح شود.
وی در ادامه اظهار كرد:  بعد از اینکه در دولت مطرح 
شــد ما بایستى مجوزهای بالادســتى در این رابطه را كه 
طرح موضوع در جلسه سران قوه است، در دستور كار خود 
قرار دهيم. به صورت جدی برای ما این موضوع مهم است 
كه پيگيری كرده و آن را به نتيجه برســانيم. در خصوص 
پيمانکار باید بگویــم یك مجموعه داخلى و یك مجموعه 
خارجى، نه به صــورت پيمانکار بلکــه مجموعه خارجى 
به شــکل تامين مالــى ورود خواهد كــرد. تمام تلاش ما 
این اســت كه صد در صد كار پيمانکاری ورزشگاه توسط 

پيمانکاران ایرانى انجام شود.
 وزیر علوم: دانشجویان مشمول احکام انضباطی

 به کلاس های خود بازگشتند
حسين سيمایى صراف، وزیر علوم، تحقيقات و فناوری 
نيز در حاشــيه جلسه هيئت دولت در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به این پرسش كه آیا آمار دقيقى از تعداد دانشجویانى 
كه بــه كلاس های خود بازگشــته اند دارید؟ گفت: احکام 
قضائى در خصوص دانشــجویان به خاطر اتفاقات ســال 

1401 نداریم.
وی ادامــه داد: پرونده هایــى كــه داشــتيم، همگى 
احــکام انضباطــى بودند كه یك به یك بررســى شــد و 
طى بخشــنامه ای هم اعلام كردیم و همه دانشــجویان به 

كلاس های خود بازگشتند.

مشــاور و دســتیار مقام معظم رهبری گفت: مقام معظم رهبری 
حتی در اوج تقابل کشــور با دشمن صهیونیستی نیز جلسه با نخبگان 
را لغو نکردند و همین موضوع نشــان می دهد که اقتدار کشور با توجه 
به نخبگان علمی  و دانشگاهی به دست می آید و به بازدارندگی منتهی 

می شود.
محمد مخبر، مشاور و دستيار مقام معظم رهبری در آیين افتتاحيه دومين 
دوره مسابقات ملى و مسئله محور بنياد ملى نخبگان، جوانان نخبه و دانشگاهى 
را، راه ميانبر برای توســعه كشــور خواند و تاكيد كرد: حركت از ایده محوری به 
مســئله محوری هدف بزرگى اســت كه در صورت تحقق آن مى توان بسياری از 
ظرفيت های بزرگ كشــور را فعال كرد و قدمى بزرگ را برای رسيدن به قدرت 

علمى در جهان برداشت.
وی در ایــن اجتماع بزرگ نخبگانى، راهبرد مقام معظم رهبری را توســعه 
علمى در كشــور دانســت و گفت: عمق راهبردی رهبری نهضت خيزش علمى 
در عرصه های مختلف اســت و اگر در عرصه علمى نتوانيم به درجه عالى برسيم 

ضرر خواهيم كرد.
دستيار رهبر معظم انقلاب اسلامى تاكيد كرد: حتى در قدرت نظامى آنچه 
كه دشمن از آن مى ترســد صرفا تعداد موشك های ما نيست؛ بلکه تسلط ما بر 

علم و توانایى توليدات نظامى است.
مخبــر افزود: مقــام معظم رهبری حتى در اوج تقابل كشــور با دشــمن 
صهيونيســتى نيز جلسه با نخبگان را لغو نکردند و همين موضوع نشان مى دهد 
كه اقتدار كشــور با توجه به نخبگان علمى  و دانشــگاهى به دســت مى آید و به 

بازدارندگى منتهى مى شود.
وی ضمــن تشــکر و قدردانى از برگزاركنندگان این رویــداد گفت: باید به 
ســاختار علمى كشــور جهت بدهيم و نخبگان باید بــا ظرفيت های عظيم این 

سرزمين آشنا شوند و در مسير توسعه آنها حركت كنند.
مخبر تاكيــد كرد: این گونه رویدادها باید در تمام فصول انجام شــود. باید 
بدانيم در كدام كشــور زندگى مى كنيم و چه ظرفيت هایى داریم و به شــدت به 

فعاليت مؤثر نخبگان نياز داریم.
مشاور و دستيار مقام معظم رهبری با اشاره به برخى از ظرفيت های توسعه 
كشــور نظير نفت و گاز، دسترســى به دریا، معادن و فلزات، اظهار داشت: ما در 
كشــور یك مثلث داریم كه یك ضلع آن آســيب ها، ضلع دیگر ابزار حل مسئله 
و جهت دیگر این مثلث ظرفيت ها قرار دارد. عمده این مســائل مى تواند توسط 

نخبگان و با بهره گيری از ظرفيت ها برطرف شوند.
عضو مجمع تشــخيص مصلحت نظام در ادامه با اشاره به اینکه نباید انتظار 
داشته باشيم تمامى مسائل توسط دولت حل شود، تاكيد كرد: امروز پلتفرم ها و 
فضای الکترونيك به عرصه ای برای تنظيم گری و رشد استعدادهای جوان تبدیل 
شده و ایده های تك تك شما مى تواند به ظرفيتى بزرگ برای كشور تبدیل شود.

گفتنى است، دومين دوره مسابقات ملى و مسئله محور بنياد ملى نخبگان 
با عنوان »راهى شو« با حضور هزار جوان نخبه به صورت حضوری و 11هزار نفر 

به صورت آنلاین به طور رسمى در محل پژوهشگاه نيرو آغاز شد.

مخبر:

اقتدار كشور با توجه به نخبگان علمی  و دانشگاهی 
به دست می آید

 سردار قریشی: ۱۴۰ هزار خادم، از زوار راهیان نور میزبانی می كنند

در حیاط دولت مطرح شد

سخنگوی دولت: در لایحه بودجه سال آینده
 سقف معافیت مالیاتی از ۱۲ به ۲۴ میلیون افزایش یافته است

بندرعباس- خبرنگار کیهان: 
سرپرست معاونت بهره برداری شركت فولاد هرمزگان درخصوص توانمندی 
بومى ســازی و دانش فنى این مجموعه برای ساخت داخل تجهيزات اظهار كرد: 
شركت فولاد هرمزگان طى چند سال گذشته و هم گام با صنعت فولاد كشور، به 
صورت جدی به مقوله بومى سازی و ساخت داخل توجه كرده و توانسته در چند 
سال گذشته ده ها قطعه و تجهيز استراتژیك را بومى سازی كند و ضمن ارتقای 
دانش فنى در زمينه مهندســى و ارتباط با شركت های سازنده داخلى طى چند 

سال گذشته عملکرد مثبت و قابل قبولى را به ثبت برساند.
مجيد ابوعطيوی افزود: ما در فولاد هرمزگان، در زمينه بومى سازی، رویکرد 
كاهش انحصار در تامين قطعات خارجى، كاهش وابستگى تامين قطعات به ارز 
خارجى طى ســال گذشته موفق شدیم بيش از 4ميليون دلار قطعه و تجهيز را 
برای نخستين بار بومى سازی كنيم كه در 6ماه نخست امسال این ميزان به بيش 

از 3ميليون دلار رسيده است.

بومی سازی ده ها قطعه استراتژیک جدید 
در فولاد هرمزگان


